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PROTOKÓŁ NR XLVIII/2022 
 
z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 28 kwietnia 2022 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 93 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Miasta  Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski, 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia XLVIII Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 15:00).  Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 80% składu Rady (na sali było 
obecnych 12 Radnych). Nieobecni byli Radni: Andrzej Jankowski, Piotr Jurski, Mariola 
Kowalska). W międzyczasie na obrady przybyli Radni: Andrzej Jankowski, Piotr Jurski. 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: W punkcie 7 podpunkt 3) otrzymuje brzmienie: „w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 517A;”;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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No niestety tak to nasze życie finansowe się układa, że te zmiany są wprowadzone na ostatnią 
chwilę. Powodem zmiany tutaj jest m.in. podpisanie umowy o przyznanie pomocy finansowej 
na realizację jednego z zadań inwestycyjnych, co szczegółowo omówię podczas referowania 
całej uchwały. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany. Podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Andrzej Jankowski, Piotr Jurski, Mariola Kowalska - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA II: W punkcie 7 podpunkt 4) otrzymuje brzmienie: „zmieniającą uchwałę w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2022-2030 – druk nr 
518A;”;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tradycyjnie zmiany w projekcie budżetu wywołują również konsekwencje w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. I staramy się, żeby to było na bieżąco, dlatego też zmiana tego druku. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany. Podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Andrzej Jankowski, Piotr Jurski, Mariola Kowalska - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA III: W punkcie 7 po podpunkcie 5) dodaje się podpunkt 6) w brzmieniu „w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy – druk nr 520;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Wpłynął wniosek od firmy Energa-Operator, która realizuje inwestycję na obszarach w 
Lubieszewie i chodzi o umieszczenie urządzeń tego operatora w drogach należących do 
gminy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany. Podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Andrzej Jankowski, Piotr Jurski, Mariola Kowalska - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
ZMIANA IV: W punkcie 7 po podpunkcie 6) dodaje się podpunkt 7) w brzmieniu 
„zmieniającą uchwałę w sprawie programu zwalczania barszczu Sosnowskiego (Heracleum 
sosnowskyi) na terenie gminy Złocieniec - druk nr 521.”. 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Aktualizujemy działki, które są objęte programem zwalczania Barszczu Sosnowskiego. Ma to 
na celu złożenia poprawnego wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
dofinansowanie w części zadania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany. Podczas głosowania byli nieobecni Radni: 
Andrzej Jankowski, Piotr Jurski, Mariola Kowalska - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 513. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu z 

realizacji zadań w 2021 r. – druk nr 514. 
7. Podjęcie uchwał: 

1)  w sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie gminy Złocieniec w 
2022 roku – druk nr 515; 

2) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia tego 
handlu na wyznaczonych miejscach – druk nr 516; 

3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 
517A; 

4) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 
lata 2022 – 2030 – druk nr 518A; 

5) w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii 
rozwoju gminy Złocieniec, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 
ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju – druk nr 
519; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 520; 

7)  zmieniającą uchwałę w sprawie programu zwalczania barszczu Sosnowskiego 
(Heracleum sosnowskyi) na terenie gminy Złocieniec - druk nr 521. 

8. Komunikaty i oświadczenia. 
9. Zamknięcie Sesji. 

Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych, doszli radni Pan Andrzej Jankowski oraz 
Piotr Jurski. 
 
 

https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtg4ytgobzga2dkltqmfyc4nbzhaytqmbzgm
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Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokół z Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr XLVII/2022 z XLVII 
Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 31 marca 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z XLVII sesji. Podczas głosowania była nieobecna 
Radna Mariola Kowalska  - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu 
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 513. 
 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca):  
Witam Państwa i tradycyjnie, do wersji pisemnej sprawozdania z pracy Burmistrza Złocieńca, 
chciałbym w kilku słowach odnieść się do sytuacji aktualnych i bieżących. W ostatnim czasie, 
z racji świąt było dużo mniej niż do tej pory spotkań, tak że mieliśmy okazję spotykać się w 
gronie znajomych i też nasza praca zawodowa była mocno przerywana przez czas świąt i 
uroczystości. Działaliśmy ze strażakami z naszych Ochotniczych Straży Pożarnych też w 
ramach szkoleń i też w ramach działań, które mają w najbliższym czasie być związane ze 
świętowaniem Dnia Strażaka zarówno naszym gminnym, jak i też powiatowym. Na terenie 
gminy, chcemy zrobić festyn strażacki, który odbędzie się 14 maja w Nowym Worowie, tak 
że Państwa wszystkich zapraszamy z dziećmi, będzie można pobawić się, polać wody,  
poskakać sobie. Myślę, że wszystko będzie w takim duchu robione, że strażaków będzie nam 
rosło coraz więcej, tak że szeregi naszych ochotniczych straży pożarnych będą na pewno 
uzupełniane. Z pozostałych tematów, o których chciałbym powiedzieć, to warto jest 
zaznaczyć, bo wczoraj podjęta została bardzo ważna decyzja, myślę, że część z Państwa już o 
tym wie, nasze dosyć długie starania o to by... perony dworca naszego w końcu doczekały się 
podpisania umowy i też przeznaczenia pieniędzy na remont. I to taki gruntowny, czyli 
począwszy od nowych tras, które będą prowadziły na te perony, podniesienia do poziomu 
takiego, żeby peron był na poziomie pociągu, żeby nie trzeba było chodzić po schodach, no i 
rzecz chyba najważniejsza w tym wszystkim, bo z racji tego, że mamy przejścia pod 
peronami, to też zdecydowano się na to, żeby wprowadzić windę dla osób  
niepełnosprawnych. I też wyjątkowo tutaj przy tej inwestycji ta winda w Złocieńcu będzie. 
Bardzo się z tego cieszę. Jeszcze na domiar wszystkiego został nam już tylko remont dworca. 
Zadanie jest w ramach zadań rezerwowych wpisane do programu Dworce Plus, czy tam 
inwestycji stu dworców, ale nie załapaliśmy się na finansowanie. Nie wiem jak to dalej 
będzie, ale świadomość, że do przyszłego roku, w planach jest do końca przyszłego roku 
inwestycje na przebudowę tych peronów będą wykonane. Będą wykonane przez firmę na 
terenie trzech gmin. To, nie wiem, czy ta nasza inwestycja będzie na początku realizowana, 
czy będzie realizowana później. W każdym razie realizowana będzie na pewno. I druga też 
ważna rzecz też zaczynamy o niej głośno mówić, bo zmieniła się wewnętrzna reorganizacja w 
armii i to też uwolniło pewne możliwości i też daje wiatr w żagle by walczyć o to, by plaża w 
Budowie mogła być uruchomiona. I też staramy się, już oficjalnie wystąpiliśmy do RZI i też 
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czekamy na to by RZI skontaktowało się z dowódcą i też będziemy rozmawiać już czy byłaby 
na ten sezon spróbować tą plażę przygotować, żeby mieszkańcy, też turyści mogli, mogli 
skorzystać z mieszkania nad wodą, bo to też jest, tak że w niektórych miejscach takich na 
przykład Siecino, gdzie cały czas rozmawiamy o tym, że jest wieś turystyczna, jest wieś nad 
jeziorem położona Siecino, ale mieszkańcy nie mają dostępu do tego jeziora, bo przez co linia 
brzegowa została sprzedana. I tutaj w tym momencie powiem, że też rozmawiamy z 
Nadleśnictwem. Są takie dwa miejsca, dwie lokalizacje, że być może przy okazji wymiany 
gruntów z Lasami Państwowymi na grunty takie, które nam mogłyby czemuś służyć to 
chcielibyśmy też nad jeziorem Siecino być może przejąć i też zabezpieczyć i to w taki sposób, 
by w przyszłości też nie były sprzedane i też spieniężone dla następnych osób, które wezmą 
to ogrodzą i zamkną, tak że o tym też warto zapewne powiedzieć. Jeśli chodzi o 
mieszkańców, obywateli Ukrainy, którzy przebywają na naszym terenie, składamy już do 
kupy pewne informacje o ilości osób, które się przewinęły tutaj przez nasze tereny. Tych, co 
się rejestrowali, co się nie rejestrowali, jednego dnia przyjeżdżali, po tygodniu czy po 3 
dniach wyjeżdżali, tak że gdzieś około 500 osób łącznie się przez Złocieniec, przez naszą 
gminę przewinęło, pojawiło. Część osób została, czyli może niecałe 200 osób jest na naszym 
terenie, czy to w mieście, czy też w gminie, ulokowani byli na początku w 3 miejscach, na 
Półwyspie Uraz, na ośrodku w Zatoniu, też w gospodarstwach agroturystycznych w Gronowie 
podwoiło liczbę swoich mieszkańców. Z tego co mi wiadomo też nawet mieszkańców 
mówiących po ukraińsku jest obecnie więcej niż tych, którzy mówią po polsku. Ale 
zorganizowaliśmy dowozu dzieci do szkoły, mowa tutaj o Zatoniu i Gronowie, bo też były z 
tym jakikolwiek problem i na ten moment staramy się rozgraniczyć możliwości znalezienia 
pracy, bądź sezonowej, tymczasowej, albo też stałej. Sami nie wiemy. Nie chcemy ryzykować 
i też organizować pracy stałej dla mieszkańców Ukrainy, bo nie wiadomo, kiedy ta wojna się 
skończy. W pewnym momencie nie będzie tak, że 80, albo 90 procent wszystkich osób, które 
u nas przebywają jednego dnia wyjadą i wrócą do siebie do ojczyzny ją odbudowywać, więc 
to jest trudne, ale też zapewne wiecie Państwo, że w Złocieńcu bardzo lubią pierogi różnego 
rodzaju pielmieni, blinchiki, albo jeszcze inne kulinarne rzeczy, które słyną ze smaku 
ukraińskiego, więc te osoby wykonują, zarabiają pieniądze. I też wprowadzamy również taki 
indywidualny sposób zaangażowania osób zainteresowanych z Ukrainy, które chciałyby 
pomóc posprzątać mieszkania, albo też pomóc w pracach ogródkowych i też będziemy 
nieoficjalnie jakby synchronizować te potrzeby i też dawać im możliwość zarobku, tak że 
jeśli chodzi o mieszkańców Ukrainy na naszym terenie, to zaangażowanie ich jest duże. 
Szykujemy tak zwany Subbotnik, który jest niczym innym jak czynem społecznym na rzecz 
podziękowania, podziękowania nam jako mieszkańcom Złocieńca za to, że przyjęliśmy, za to, 
że mogą tutaj na naszym terenie być. I to jest taka forma wdzięczności, więc przygotujemy 
miejsce i będziemy robić taki czyn społeczny i też na pewno poinformujemy Państwa, gdzie 
to będzie i też jeśli będą chętni, to na pewno bylibyśmy szczęśliwi, żeby to było spotkanie 
takie międzynarodowe na miejscu, które sobie jakoś upatrzymy. Na ten moment propozycja 
jest taka, że teren za Placem 650-lecia, za Ośrodkiem, pomimo wielu różnych historii, które 
krążą, nie jest to podzielenie następnej części miasta na działki, które będą sprzedane. Nie 
wybudujemy tam basenu niestety. Nie będziemy robić żadnych wielkich inwestycji. Jest to 
teren rekreacyjny, który został posprzątany, gdzie zasiejemy trawę i też miejsce będzie 
traktowane jako teren zielony. I myślę, że będziemy to też w ten sposób wykorzystywać, być 
może pretekstem do pracy tych osób z Ukrainy będzie to, że te dobra energia w tę ziemie 
wsiąknie i będzie promieniować na całą gminę i następne, na następny czas. Również 
myślałem, że to zdarzy się teraz, będę mógł Państwu więcej powiedzieć, co się dzieje w 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, bo coraz bliżej jesteśmy terminu już 
opublikowania, która wersja obwodnicy będzie przyjęta. Ja już wiem, ale niestety jeszcze nie 
mogę powiedzieć. Powiem tylko, że to jest najlepsza wersja ze względu na potrzeby 
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mieszkańców i też Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Na razie nie 
wspomniałem, czy północna, czy południowa, w każdym razie najlepszy wariant został 
wybrany. Również rozmawiamy na temat ulicy Czaplineckie, żeby od Fiata od salonu Fiata 
do ronda jedną część drogi przeznaczyć na ścieżkę rowerową w pasie chodnika po to, żeby 
osoby jeżdżące na rowerach nie jechały asfaltem, nie jechały drogą krajową bezpośrednio. To 
i trzeci temat jest powiązany z oświetleniem przejść dla pieszych na terenie miasta. Mamy 
chyba ok 31, 38? Ponad 30 miejsc, które chcemy doświetlić. I te miejsca będą lepiej 
oznakowane. Mam nadzieję wpłynie to na bezpieczeństwo osób przejeżdżających. I o 
szczegółach na pewno Państwu na następnej sesji, bo jestem umówiony na 10, na spotkanie, 
omówienie tych wszystkich szczegółów. I teraz chciałbym Państwu przekazać, a oprócz tego 
jeszcze mowa o inwestycjach, które realizowane są na terenie gminy, ale myślę, że o tym 
szerzej powie Pan Burmistrz Natan przy okazji omawiania zmian w budżecie i Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, tak że to zostawimy sobie na później, ale mam dla Państwa taką 
niespodziankę, bo okazało się, że uczestniczyłam w rozpoczęciu sezonu turystycznego na 
Pojezierzu, wspólnym Pojezierzu Drawsko-Szczecineckim i spotkałem tam Pana Filipa 
Bieleckiego, który opowiadał o... Jak fajnie jest, gdy po mieście hula rower miejski i 
porozmawialiśmy sobie o tym, że jest to w naszym zasięgu. Temat jest, jest na tyle atrakcyjny 
i ciekawy, że zdecydowałem się by w ramach sprawozdania zaprosić i żeby Pan Filip mógł 
opowiedzieć jak to wygląda, bo jeśli Państwo byliby zainteresowani i dałoby się wprowadzić 
eksperymentalnie na teren gminy Złocieniec, myślę że byłby to fajny powód na to, żeby 
sprawdzić, czy mieszkańcy tego potrzebują, czy turyści, którzy przyjeżdżają też z tej formy 
będą korzystać, a koszt wdrożenia takiego programu w stosunku do kosztów innych 
przedsięwzięć, czy koncertów, czy też inwestycji, które kosztują coraz więcej, a efekty też są 
takie chwilowe, no to inwestycja w taki rower miejski może sprawić, że te koszty może 
bezpośrednie finanse do nas nie wrócą, natomiast w zmianie mentalności, też pewnie 
przyzwyczajeń i również działań marketingowych mogą nam, Złocieńcu, dużo, dużo pomóc. 
Panie Filipie, możemy? Doświadczeniem naszym jest współpraca, dosyć dobrze 
współpracujemy, znamy się z samorządem w Szczecinku, z Burmistrzami, którzy chwalą, 
bardzo chwalą sobie ten rower miejski w Szczecinku. Oczywiście jest to miasto, które jest 
nieporównywalnie większe od naszego, ale wyniki, które tam są osiągane na bazie potrzeb 
mieszkańców sprawiły, że firma rozwija się i rozwija skrzydła w taki sposób, że co rusz 
wprowadza nowe, nowe produkty i one są dosyć nieźle przyjmowane. 
 
Pan Filip Bielecki: 
Może zacznę od małej niespodzianki. Mam ze sobą rower miejski. Rower jest postawiony 
tutaj za drzwiami, tak że. Tak, tak, ja czekam na prezentację. Tak jak Pan Burmistrz 
wspomniał, ja pochodzę ze Szczecinka i jestem jednym ze współautorów systemu roweru 
miejskiego, który stworzyliśmy tak naprawdę, w 2011 roku. W 2011 roku na prośbę Pana 
Burmistrza Douglasa, który rządził w tamtym czasie naszym miastem, ponieważ Szczecinek 
jako drugi po Krakowie już w 2009 roku miał wypożyczalnię rowerów miejskich. Ale jak to 
przystało na początkowe czasy, czy też pionierów, których można poznać po ilości strzał w 
plecach, nie działało to tak jak już wtedy rynek dyktował, przyszedł do nas, Panowie, 
jesteście z informatyki, pomóżcie nam zrobić coś, co będzie działało tak jak w innych 
miastach na Zachodzie. Podjęliśmy rękawicę, nie do końca znając temat i czym to w ogóle 
pachnie, więc efektem tego było to, że te stare stojaki, które widać z tyłu, za tymi rowerami, 
wyposażyliśmy w czarną skrzynkę, w której umieściliśmy komputer, umieściliśmy modem i 
zrobiliśmy całą komunikację z serwerem. I to była taka pierwsza wersja systemu roweru 
miejskiego. Po pierwszym wdrożeniu, właśnie w Szczecinku, opracowaliśmy swój własny 
model stacji rowerowej. Taki, który da się postawić na dowolnym podłożu bez potrzeby 
mocnej ingerencji w grunt i bez potrzeby uzyskiwania jakichkolwiek pozwoleń na budowę 
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tylko po to, żeby łatwo było te stacje w różnych miejscach instalować. Jeśli chodzi o rower, 
który Państwo widzicie, to jest rower robiony na nasze specjalne zamówienie i on jest 
konstruowany, został skonstruowany przez nas, natomiast jest zrobiony przez fabrykę Rometu 
w Jastrowiu, więc też wszystko jest jakby robione lokalnie i testowane, przejeżdżane przez 
nas i przez naszych mieszkańców Rower zrobiliśmy w ten sposób, żeby był wygodny dla, 
zarówno niższych osób, kobiet jak i dla wyższych i też, żeby utrzymał odpowiednią masę 
jeźdźca, czy też użytkownika. Wjeżdżając do Złocieńca wielokrotnie widzę, że macie 
Państwo bardzo dobrze rozwiniętą sieć dróg rowerowych, podobnie jak w Szczecinku. Ten 
rower miejski jest doskonałym uzupełnieniem tej infrastruktury i też, co powoduje. Powoduje 
to, że ludzie często zamiast wybierać samochód, czy też komunikację miejską, wybierają 
właśnie rower miejski. Dlaczego? Dlatego, że po pierwsze nie dużo kosztuje, po drugie nie 
trzeba korzystać, czy też czekać na komunikację miejską. Wystarczy wsiąść na rower i 
podjechać w odpowiednią stację. Jeśli chodzi o skuteczność roweru miejskiego, to zwykło się 
mówić, że sukcesem, sukcesem roweru miejskiego można nazwać taki rower, w którym jest 
zalogowana duża ilość użytkowników w wieku mniej więcej 50 lat. U nas jest ta poprzeczka 
przesunięta trochę wyżej. Mianowicie w Szczecinku średnia tych użytkowników, którzy 
teoretycznie nie powinni korzystać z systemu, jest na poziomie 30 procent, więc jest to bardzo 
duży odsetek i świadczy to o tym, że system jest łatwy, prosty i bardzo intuicyjny. W 
Szczecinku mamy rozmieszczone w mieście 27 stacji w tej chwili. 3 kolejne są w planach 
budżetu obywatelskiego i mamy do dyspozycji 176 rowerów. Tak naprawdę w rowerze 
miejskim liczy się jedna rzecz. Mianowicie ilość punktów, stacji i relacji, które możemy 
odbyć tym rowerem po to, żeby nasycenie stacji było odpowiednie dla potrzeb mieszkańców. 
I tak, jeśli chodzi o nasze lokalizacje, to są to miejsca dobrze znane, połączone najczęściej z 
przystankami komunikacji miejskiej, ale też w miejscach typu park miejski, lokalne punkty 
gastronomiczne, tak żeby najłatwiej było dotrzeć mieszkańcom w dane miejsce. Średni czas 
wypożyczenia takiego rowerów w Szczecinku nie przekracza 20 minut. Dość łatwo jest sobie 
wyobrazić dlaczego. Dlatego, że cennik jest ustawiony tak, że powyżej 20 minut już jakby 
jest liczona złotówka za godzinę, więc użytkownicy korzystają tak, żeby nie przekraczać tych 
20 minut. I rzeczywiście tak w naszym przypadku się dzieje. Natomiast czego nie robimy. Nie 
robi czegoś takiego, że blokujemy rower, żeby użytkownik, powiedzmy, przez najbliższe 5 
minut kiedy rower w stacji nie mógł go wypożyczyć. Mamy do dyspozycji aplikację mobilną. 
Mamy do dyspozycji ekran w terminalu stacji, tam się możemy zalogować, zapłacić, dokonać 
tzw. opłaty inicjalnej, która wynosi około 20 zł lub też taką kwotę jaką Państwo wybierzecie, 
ustalicie, która, którą uznacie, że będzie atrakcyjna dla mieszkańców. Jeśli chodzi o cenniki to 
możemy ustawiać je dowolnie. Mogą to być przedziały cenowe lub też mogą to być opłaty za 
minutę np. 5 groszy za minutę, co daje 3 złote za godzinę. Jeśli chodzi o użytkowników 
dzisiaj, teraz na początku sezonu, bo już mamy pewne dane, które zebraliśmy z systemu, to 
głównie korzystają z tego w tej chwili, w tej chwili korzysta młodzież i osoby starsze. Te, 
które mają więcej czasu na to, żeby jeździć, natomiast spełnia w Szczecinku jakby dwie role. 
Rano jest to środek komunikacji, a po południu jest to nic innego jak środek rekreacyjny, 
czyli sprzęt, który oddajemy użytkownikom służy do spędzania czasu. Jeśli chodzi o 
Szczecinek to możemy się poszczycić dość sporą liczbą wypożyczeń, natomiast też 
niespodziewaną nagrodą. Mianowicie w 2019 roku Szczecinek zdobył pierwsze miejsce w 
rankingu centrum rowerowego, jeśli chodzi o systemy rowerów miejskich w ilości 
wypożyczeń przypadających na jednego użytkownika systemu. Proszę zobaczyć, że 
praktycznie znokautował wszystkich pozostałych uczestników plebiscytu i do tej pory ten 
trend się utrzymuje. Około 100 tysięcy użytkowników rocznie, czy 100 tysięcy przejazdów 
realizuje ten system. Jak na 40 tysięczne miasto jest to bardzo dużo i jest to dla nas ogromny 
komplement, że użytkownicy tak z tego systemu korzystają Korzystają do tego stopnia, że 
rower w Szczecinku stał się swego rodzaju symbolem i z chwilą, kiedy malowano ten mural, 
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jest to mural Pana Dariusza Milickiego, była dyskusja jakiego koloru ma być rower, bo 
oryginalnie rower niebieski, taki lekko błękitny, ale skoro mamy już w Szczecinku rower 
miejski, jest on biały, no to zróbmy tak, żeby w jakikolwiek sposób przypominał on nasz 
rower, dlatego też rower na muralu w Szczecinku jest biały. Biorąc pod uwagę to, co dzieje 
się z cenami paliw, część z użytkowników na pewno zdecyduje się na korzystanie z roweru, 
dlatego że jest to, korzystanie z samochodu jest zwyczajnie drogie. Część z użytkowników 
zdecyduje się na to, dlatego że jest to zdrowe i na pewno jest to podniesienie waloru Państwa 
miasta jako atrakcji turystycznej. Zresztą jakby nie spojrzeć miasta, które mają w swojej 
ofercie rower miejski, dołączają do swego rodzaju ekskluzywnego klubu posiadaczy tego 
typu systemów i też uważamy, że jest to dość ciekawy mebel miejski w połączeniu z naszą 
stacją bardzo fajny, bardzo dobrze komponuje się z architekturą miejską. Do dyspozycji 
mamy dwa typy rowerów. Są to rowery trzeciej i czwartej generacji. To, co widać tutaj, jest to 
rower czwartej generacji, czyli rower, który ma na sobie stację rowerową w postaci takiego 
oto sprytnego urządzenia wyposażonego w GPS oraz kartę SIM i jest sprzężony z naszym 
systemem. To, co, o czym opowiadałem na przykładzie Szczecinka, to jest rower tzw. trzeciej 
generacji, czyli rower bez GPS, który z kolei należy dokować w stacji dokującej. Który z nich 
jest lepszy, to kwestia tak naprawdę decyzji. Z Panem Burmistrzem rozmawialiśmy o rowerze 
trzeciej generacji, natomiast i jedno i drugie rozwiązanie jest dostępne w naszej ofercie, więc 
które z nich Państwo wybierzecie też jakby jest dla nas do zrealizowania. Bardzo dziękuję za 
możliwość prezentacji. Dziękuję za uwagę. Jeśli macie Państwo jakiekolwiek pytania, 
zapraszam. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Wspomniał Pan, że Złocieniec ma doskonałą sieć rowerową. Co to znaczy według Pana? 
 
Pan Filip Bielecki: 
To co widziałem. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Gdzie Pan widział te ścieżki rowerowe? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Jak wjeżdżałem od strony Szczecinka przynajmniej od strony Budowa do ronda widziałem 
ścieżkę rowerową. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Ścieżka biegnie w prawą stronę w kierunku Połczyna i wyjazd do Cieszyna. Na terenie miasta 
nie ma takich ścieżek rowerowych, tak naprawdę, infrastruktura jest bardzo uboga i z jednego 
punktu miasta do drugiego przejechać rowerem, ścieżką rowerową, jest praktycznie  
niemożliwe. Z tego miejsca, gdzie jesteśmy, nie pojedzie Pan nigdzie ścieżką rowerową, 
chyba że do parku się Pan uda i 500 metrów odcinek. 500 metrów dalej i można już tylko 
wyjechać poza terenem miasta, tak że nie ma tam absolutnie infrastruktury wewnątrz miasta 
ścieżek rowerowych. 
 
Pan Filip Bielecki: 
Jeśli mogę się obronić to z rowerem w odróżnieniu od samochodu też da się pojechać po 
chodniku. 
 
Radny Piotr Jurski: 
No tak, ale nie mówmy, że mamy doskonale rozwiniętą sieć ścieżek rowerowych. 
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Pytanie moje takie jest. Czy do obsługi takich rowerów potrzebujecie Państwo jakiegoś 
pracownika tutaj na miejscu? Do czego zmierzam. Jest doskonała ścieżka rowerowa nad 
Jezioro Siecino, wyspa, tam mamy plaże, czy miejsca, kąpieliska tak zwane. Jeżeli taki rower 
ulegnie zepsuciu, to jest około 7 kilometrów stąd, przebije się opona, coś się wydarzy. Kto, 
czy pracownik gminy, czy pracownik Państwa firmy pojedzie ten rowerek zabezpieczy, 
naprawi? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Bardzo dobre pytanie. Jeśli chodzi o to o czym rozmawialiśmy z Pana Burmistrzem, plany 
były takie, żeby był to pracownik miasta. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Tego na komisji nie słyszeliśmy, że  będzie zatrudniony dodatkowy pracownik. 
 
Pan Filip Bielecki: 
Jeżeli mogę. Jeżeli mogę jeszcze raz obronić koncepcję, to do obsługi 30 rowerów nie 
potrzeba osoby przez cały czas zaangażowanej. U nas w Szczecinku rower miejski, który 
składa się ze 176 rowerów, jest obsługiwany przez 2 ludzi i jeden samochód typu, 
to jest peugeot chyba, jeśli dobrze kojarzę czy coś w tym stylu. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Ten samochód zapewniacie Państwo, czy to też gmina musi samochód zabezpieczyć. 
 
Pan Filip Bielecki: 
Nie, nie. My dostarcza tylko rozwiązanie. Dostarczamy rowery i dostarczamy cały system 
informatyczny i system rozliczeń. I to jest jakby nasza część, dlatego jesteśmy w stanie być 
bardzo konkurencyjni cenowo w stosunku do wszystkich tych, którzy oferują swoje usługi 
wraz z produktem. Naszą koncepcją jest to, żeby dostarczyć system rowerowy, ponieważ 
uważamy, że jest to na tyle dobrze i prosta działająca usługa, że każdy jest w stanie, każdy 
odpowiednio przeszkolony pracownik, 2, 3 godzin szkolenia wystarczą do tego, żeby był 
wprawnym serwisantem roweru miejskiego. W razie czego jesteśmy na tzw. help desku, który 
to help desk będzie w stanie takiego pracownika poinstruował w jaki sposób rower obsłużyć. 
Tak, że konstatując nie ma potrzeby dedykowania specjalnie jednego etatu do tego, żeby 
obsłużyć 30 rowerów. 
 
Radny Andrzej Jankowski: 
Czy z tej dosyć dużej ilości rowerów, o których Pan wspomniał w Szczecinku część rowerów 
znikła, ubyło ich? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Nie zniknął ani jeden rower. 
 
Radny Andrzej Jankowski: 
To połowa pytania. Druga to jest, czy te rowery są ubezpieczone od takich przypadków 
losowych, że ktoś stanie się amatorem tego roweru i nie odstawi go, czy w jakiś inny sposób 
ubędzie ich? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Bardzo dobre pytanie. To wszystko zależy od generacji roweru. Żeby zminimalizować 
kradzież roweru, po pierwsze użytkownik musi się zarejestrować w systemie. W systemie 
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pobieramy od niego numer telefonu i dane. Numer telefonu jest weryfikowany poprzez 
wysłanie kontrolnego SMS na ten numer telefonu. Następnie użytkownik dokonuje wpłaty 
tzw. inicjalnej która to wynosi ok. 20 złotych i już mamy jego numer konta. Dzięki temu, że 
mamy numer konta skłonność do ryzyka takiego użytkownika jest niewielka, bo wiemy kto 
był ostatnim wypożyczającym ten rower. Więc, jeśli chodzi o kradzież, to nie. Jeśli chodzi o 
jakiekolwiek zniszczenia, to jest tak, że, może to trochę na wyrost, co powiem, i troszkę 
skromne, ale ładnych rzeczy ludzie już nie niszczą. W Szczecinku stało się tak, że przez 
ostatnie 4 lata, kiedy rower miejski pojawił się w przestrzeni miejskiej, ludzie przestali bać się 
trzymać swoje rowery na stojakach pod blokami, pod domami. One na co dzień zagościły w 
przestrzeni miejskiej. Ja uważam to za ogromny sukces, że te rowery zwyczajnie przestały 
ginąć. Jeśli chodzi o serwis rowerów, oczywiście komunikacja miejska w Szczecinku, która 
jest operatorem, musi na bieżąco te rowery serwisować, natomiast Państwo z racji tego, że 
będziecie te rowery potencjalnie wypożyczać, to dostajecie rowery nowe. Przy tych rowerach 
nie trzeba przez pierwsze dwa lata dotykać prawie nic. I myślę, że to jest najlepszą  
rekomendacją do tego, żeby tego typu usługę u siebie mieć, natomiast jeśli chodzi o proste 
naprawy typu dętka, to się zawsze może zdarzyć. Pomimo tego, że mamy opony 
antyprzebiciowe, możemy trafić na różne podłoża, na różnych użytkowników o różnej 
wadzie, no i wtedy rzeczywiście musimy taki serwis przeprowadzić, natomiast łatanie dętki, 
czy też wymiana opony, to nie jest wielki koszt. Pytanie o ubezpieczenie. Tak, komunikacja 
miejska te rowery ubezpiecza. My niejako bierzemy na siebie to ryzyko, że te rowery zginą. I 
to jest jakby wpisane w nasze ryzyko i w prowadzenie tego biznesu. Jeśli rower zginie, to my 
go zastąpimy. Po to rowery mają na sobie GPS, żeby nie zginął. Te środki bezpieczeństwa, 
które wprowadzamy w systemie też odstraszają ludzi od tego, żeby te rowery kradli, po 
prostu. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Czy w aplikacji znajduje się taka opcja jak awaria, uszkodzenie? Tak, żeby nie naruszać 
kosztów 
 
Pan Filip Bielecki: 
Oczywiście, dokładnie, tak. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
A ja mam pytanie w jaki sposób konsultowaliście to ten pomysł z mieszkańcami Szczecinka. 
Czy oni w ogóle byli za i czy są zainteresowani takim pomysłem zanim ten pomysł po prostu 
się rozwinął w Szczecinku? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Myśli Pani o tej nowej wypożyczalni czy tej starej? 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Myślę o początku. Jak my jesteśmy teraz, bo mamy jakiś pomysł. Dla mnie to jest oferta, 
a ja bym chciała wiedzieć, czy konsultowaliście to jakoś z mieszkańcami Szczecinka. Czy w 
ogóle mieszkańcy chcą, bo może mają swoje rowery i np. nie będą zainteresowani. 
 
Pan Filip Bielecki: 
Oczywiście jest to kolejne dobre pytanie. My, jako firma, byliśmy wykonawcą systemu 
rowerowego. To, co dostaliśmy w specyfikacji istotnych warunków zamówienia, to był stan 
zastany. Oczywiście z racji tego, że wcześniej pracowaliśmy nad rowerem miejskim, to 
pytano nas o to jakie miejsca naszym zdaniem powinny być brane pod uwagę w Szczecinku, 
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dlatego że mieliśmy doświadczenie z innych miast w czasie kiedy rozpoczynaliśmy projekt 
szczecinecki. I nie przypominam sobie, żeby projekt Szczecinka był konsultowany z 
mieszkańcami miasta. Było tak, że ideą włodarzy było to, żeby zrobić coś, co będzie 
systemem intermodalnego transportu. Tym samym rower miejski połączono z komunikacją 
miejską. W Szczecinku mamy dostęp do aplikacji, która oprócz tego, że pozwala na 
wypożyczenie roweru, to jest również mobilny rozkładem jazdy. Z chwilą, kiedy użytkownik 
podchodzi do przystanku, widzi na informacji pasażerskiej, czy też w swojej aplikacji, czy 
autobus przyjedzie. Jeśli widzi, że ten autobus nie przyjedzie, to wsiada na rower i udaje się 
do punktu. Natomiast jeżeli ja dobrze pamiętam, a wydaje mi się, że tak, to punkty, które 
wyznaczyli włodarze miasta, miały być charakterystyczne i dobrze znane przez mieszkańców. 
A jakie to punkty są najlepsze? Te, z których na co dzień korzystają, czyli przystanki 
komunikacji miejskiej. I taka była pierwotna idea. Kolejny rozwój stacji to były projekty 
obywatelskie i wtedy użytkownicy wskazywali, które z tych stacji gdzie mają być 
umieszczone i o ile, 22 stacje powstały z projektu, to kolejne 5 zostało wprowadzone dzięki 
naciskom mieszkańców. I co ciekawe, może to będzie trochę kontrowersyjne, ale spróbujcie 
Państwo teraz zabrać rower miejskie. To chyba najlepsza rekomendacja. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Znaczy myślę, że specyfika Szczecinka jest inna niż Złocieńca i dla nas jako nieposiadających 
komunikacji miejskiej, a miasto jest w specyfice porozciągane na różne części, ma to być 
propozycja połączenia tych satelitarnych części miasta typu Osiedle Pomorskie, Gronowska, 
Budowo z centrum miasta, czy też Zatorze z centrum miasta. I to jest jakby ten podstawowy 
cel. Myślę, że, jeśli połączymy to z planami inwestycyjnymi, które dotyczyć mają wod.kanu i 
tego, że  deszczówki pozbędziemy się, wód opadowych i weźmiemy to wszystko sobie 
poukładamy to elementem następnym będzie uporządkowanie sieci drogowej na tyle, że jeśli 
będzie nowa nawierzchnia, to też nie wiem czy przy tej okazji i zrobieniu parkingu na 
Sikorskiego, który teraz planujemy już wykonywać, gdyż być może zorganizowania 
następnego parkingu po dawnej ambasadzie. Może będzie tak, że wyłączymy jeden pas w 
centrum miasta, który będzie przeznaczony dla rowerów, jakby potrzeby same wykażą czy 
jest to dobry kierunek, czy też nie, ale tutaj w moim odczuciu warto to jest to przedyskutować 
i warto jest też zaryzykować. Być może przedyskutować to i też dać pewien produkt do 
sprawdzenia, czy on się przyjmie, czy też nie. I dlatego idea dyskusji w tym temacie i idea 
zaproponowania.  
 
Pan Filip Bielecki: 
Uzupełniając jeszcze słowa Pana Burmistrza, to tego typu rower, czyli rower czwartej  
generacji, który ma na sobie stację rowerową wydaje się być idealnym do testów. A 
dlaczego? Dlatego, że można zrobić na mieście, przepraszam, w mieście dużą liczbę punktów 
zwrotu. Jeśli Państwo macie jakiś stojak rowerowy, czy też spółdzielnie mieszkaniowe mają 
tego typu miejsca. Możemy je wyznaczyć jako punkt zwrotu tak, żeby użytkownicy mogli 
sobie ten rower z dowolnego miejsca pobrać. Oczywiście przy 30 rowerach załóżmy 
wyznaczenie tych punktów w ilości np. 10 lub 12 to będzie optimum, nie wiem, natomiast 
jeśli chodzi o stacje rowerowe typowe no to myślę, że 4 punkty takie, gdzie możemy 
wypożyczać i zwracać rower, gdzie się zarejestrować, zalogować i zapłacić od razu kartą 
zbliżeniową, też taką propozycją atrakcyjną. Decyzja należy do Państwa. Jeśli macie jeszcze 
Państwo jakieś pytania, zapraszam do zadawania. Chętnie opowiem, pokażę jak to wygląda. 
Jak to działa. A jeśli chcecie Państwo zobaczyć na żywo, to oczywiście z ogromną 
serdecznością zapraszam do Szczecinka, bo to jest najbliższy system, który mamy i tam też 
każdego z Państwa chętnie oprowadzę i pokażę. 
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Radny Piotr Jurski: 
Gdzie jeszcze działacie? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Działamy w tej chwili jeszcze w Nałęczowie. To jest ok. 15 tys. mieszkańców. My też 
produkujemy dla innych uczestników rynku. Z racji tego, że jesteśmy dostawcą technologii, 
proszę pozwolić, że tutaj zachowam tajemnicę przedsiębiorstwa dla kogo produkujemy, bo 
mamy podpisane umowy o zachowaniu poufności, natomiast robimy też coś takiego, co 
nazywa się systemem roweru pracowniczego i tego typu rowery pracownicze jeżdżą w 
Ferrero oraz w firmie Procter & Gamble. Tak, że myślę, że to jest wystarczająca 
rekomendacja. Wcześniej, wcześniej jeszcze na przestrzeni lat byliśmy obecni w Łomży i w 
Jastrzębiu-Zdroju, ale z racji tego, że jest to, jest to system, który zazwyczaj przez 
zamówienia publiczne, to jesteśmy zmuszeni do tego, żeby brać udział w przetargach i tak 
zwykle to się odbywa. Żeby była jasność, to rower miejski nie jest głównym, jakby naszą 
główną działalnością, my jesteśmy firmą IT, czy też firmą informatyczną, która jest obecna na 
rynku szczecineckim od '87 roku, tak że sporo doświadczenia w tym zakresie również mamy, 
a rower miejski jest niejako, może nie dodatkiem, ale jedną z gałęzi działalności, które 
obecnie prowadzimy. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, że to jest wystarczające i jakby idea jest taka, żeby Państwa poinformować, żebyście 
mogli zadać pytania, zobaczyć jak to wygląda, też zapytać się o szczegóły, a... Jeśli wola 
byłaby na to, żeby jednak zdecydować się na tę formę współpracy, to byłaby szansa by już od 
czerwca ten rower w Złocieńcu jeździł i jeździł od czerwca do października. Dobrze mówię? 
 
Pan Filip Bielecki: 
Tak, od czerwca do października, ale nie ukrywam, że jesteśmy w stanie to jeszcze szybciej 
zrobić. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Dlatego myślę, że gdyby radnych udało się przekonać, to myślę, że moglibyśmy zrobić sesję 
specjalną przy wstępnej Waszej woli sprawdzimy, czy takowa wola jest. I wtedy byśmy mogli 
zareagować i wtedy podjąć decyzję, czy tak, czy też zostawić pomysł na półce. Dziękujemy 
bardzo, Panie Filipie za przyjazd i za to, że o rowerze posłuchać mogliśmy. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy są pytania do Pana Burmistrza w sprawie sprawozdania? 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Panie Burmistrzu, ja mam pytanie odnośnie obwodnicy, bo powiedział Pan Burmistrz, że zna 
decyzję, a nie powie. To ja jestem ciekawa, kiedy Burmistrz powie mieszkańcom. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Czekam, byliśmy umówieni. Tak naprawdę już mieliśmy się spotkać przed Świętami Wielkiej 
Nocy, tyle że z różnych przyczyn do tego spotkania nie doszło. I też jakby to spotkanie jest 
dla nas takim miejscem, gdzie uzgadniamy te wszystkie rzeczy i też umówiliśmy się 
wcześniej, że no nie mówimy o niektórych sprawach w momencie, jeśli nie jest to uzgodnione 
pomiędzy przede wszystkim tymi, którzy finansują to zadanie i też jaki to będzie kierunek, 
kiedy będzie robione i te wszystkie harmonogramy po prostu będą. Najpierw chciałbym, żeby 
omówione z dyrekcją, generalną dyrekcją, a później Państwo jak najszybciej zostaniecie o 
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tym powiadomieni. Tak jest. My uczestniczymy w tym, natomiast jesteśmy tym, który 
podejmuje decyzje i też z racji dobrej współpracy stoimy w szeregu i czekamy na informacje, 
ewentualnie wszystko koordynujemy uzgodnienia wewnątrz, a dopiero później te informacje 
idą na zewnątrz... 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja Wsi i Rolnictwa była jedną komisję wyjazdową w dniu 25 kwietnia do sołectw 
gminy Złocieniec celem sprawdzenia stanu dróg gminnych w poszczególnych 
miejscowościach oraz zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie uchwały na druku 516 w 
sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia tego handlu na 
wyznaczonych miejscach. Komisja sporządziła protokół z wyżej wymienionych komisji 
wyjazdowej. I tak mówiąc pokrótce, jest ogólne niezadowolenie. Stan dróg na sołectwach jest 
średni. Ogólne niezadowolenie wśród sołtysów, ponieważ w wielu miejscowościach żadne 
prace na drogach gminnych, śródpolnych nie zostały podjęte jeszcze. Nie wiem czy to 
pytanie, czy to jest jeszcze, czy w ogóle już będą prowadzone, bo z tego co mi wiadomo, to 
prace odnośnie dróg asfaltowych, tak, czy uzupełniania masą bitumiczną będą 
przeprowadzane w maju. Prośba sołtysów dodatkowo, żeby informować przynajmniej dzień 
wcześniej, że firma, która tam ma coś wykonywać, żeby po prostu przedzwonić do nich, żeby 
oni przybyli przygotowani, mogli to nadzorować. I też jest taka uwaga ze strony sołtysów 
odnośnie funduszu sołeckiego. Co niektórzy sołtysie złożyli wnioski o wszczęcie realizacji 
przedsięwzięć i póki co nie mogą ich realizować. I skutkuje to tym, że ceny rosną, tak, czyli 
jak ktoś ma zaplanowane przedsięwzięcie na jakąś tam kwotę, no to w czasie się przeciąga i 
niestety pieniążków nie starcza i muszą rezygnować z innych przedsięwzięć kosztem, 
kosztem innego. Tak, że wnioskuje Komisja Wsi i Rolnictwa, żeby w przyszłym roku po 
prostu większą kwotę, w kolejnym roku budżetowym na 2023 r. większą kwotę przeznaczyć 
na remonty dróg z uwagi na tak dużą inflację, na co my oczywiście nie mamy wpływu, ale 
potrzeby są. To dziękuję. 
 
Radny Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki odbyła jedno posiedzenie w dniu  
26 kwietnia 2021 roku w, którego tematami było: 
1. Stan przygotowań do sezonu turystycznego w 2022 roku. 
2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy bieżące. 

Na komisji obecni byli wszyscy członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Na posiedzeniu zaopiniowano pozytywnie projekt uchwały na druku numer  515: „w sprawie 
sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie gminy Złocieniec w 2022 roku”. 
Dodatkowo pojawił się też pomysł żeby wrócić do organizowania „Złocienieckich 
Diamentów Sportu i Kultury” a także Radni poruszyli temat rozdysponowania środków 
pieniężnych w kwocie 250 tysięcy złotych za zajęcie przez gminę Złocieniec III miejsca w 
konkursie „Rosnąca odporność’ oraz rozmawiali o tzw. systemie roweru publicznego.  
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu): 
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 26 kwietnia 2022 
roku w tematach: 
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1. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
2. Sprawy bieżące. 
W posiedzeniu komisji udział wzięli:  
1) Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski; 
2) Zastępca Burmistrza Złocieńca - Pan Natan Fiutowski. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie 2 projekty uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 517A; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2022-2030 – druk nr 518A. 
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja skarg, wniosków i petycji w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący  komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego w okresie 
międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła 1 posiedzenie w dniu 26 kwietnia 2022 roku, podczas którego 
zakończyła kontrolę wykorzystania przez Uczniowski Klub Sportowy „SZKWAŁ” w 2021 
roku dotacji z budżetu gminy Złocieniec. Komisja sporządziła protokół z kontroli, w którym 
nie wniosła żadnych uwag. 
Kolejne posiedzenie komisja zaplanowała na dzień 10 maja br. 
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 14 kwietnia 2022 roku  w tematach: 
1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji. 
2. Sprawy różne.  

W posiedzeniu udział wziął Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie szczegółowego trybu i 
harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy Złocieniec, w tym trybu 
konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 
prowadzenia polityki rozwoju – druk nr 519. 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla poszczególnych komisji Rady pozostałe projekty 
uchwał, które są tematem dzisiejszej sesji. 
Komisja podczas posiedzenia zgłosiła wniosek o zabezpieczenie kwoty 50 tysięcy złotych z 
środków otrzymanych za zajęcie III miejsca przez gminę Złocieniec w konkursie „Rosnąca 
odporność” na naprawę windy w budynku przy Placu 650-lecia 1 w Złocieńcu. 
 
Punkt 6: Sprawozdanie Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Złocieńcu z 
realizacji zadań w 2021 r. – druk nr 514. 
 
 
Pani Grażyna Buczek (Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Złocieńcu): 
Panowie burmistrzowie, Państwo Radni przedłożyliśmy sprawozdanie z działalności ośrodka 
za 2021 rok. Był to rok, w którym pomimo pandemii działaliśmy przy otwartych drzwiach. 
Pracownicy socjalni, asystenci rodziny, opiekunki, pracowały w terenie. Odbywały się 

https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtg4ytgobzga2dkltqmfyc4nbzhaytqmbzgm
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również spotkania zespołu interdyscyplinarnego. Może teraz troszeczkę o pieniądzach. Plan, 
jaki mieliśmy założony na 2021 rok to była kwota 30 mln 638 tys. 250 zł i 80 groszy. 
Oczywiście plan ten został zrealizowany i nie było przekroczenia budżetu. Wydatkowaliśmy 
30 mln 215 tys.103 złotych i 96 groszy. Warto w tym momencie też się pochwalić 
dochodami, jakie uzyskaliśmy z tytułu zaliczki alimentacyjnej, funduszu alimentacyjnego 
odsetek oraz zasiłków nienależnie pobranych. I była to kwota, która trafiła do gminy 741 tys. 
927 złotych i 26 groszy. Myślę, że warto jeszcze tutaj powiedzieć o obywatelach Ukrainy, 
którzy przebywają na naszym terenie. Być może Państwo też jesteście ciekawi, a więc 
pomocy społecznej, do dnia dzisiejszego skorzystały 192 osoby, zasiłku celowego 
jednorazowego w wysokości 300 złotych na osobę, co dało nam kwotę dodatkową na dzień 
dzisiejszy 57 tysięcy 600 złotych. 41 dzieci uczęszcza na bezpłatne posiłki do przedszkola i 
do szkoły. I bardzo proszę, jeżeli są jakieś pytania, to zachęcam i jak również chciałam 
podziękować Panom burmistrzom, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, Pani Mecenas, jak również 
wszystkim pracownikom Urzędu, Ochotniczej Straży Pożarnej, jak również funkcjonariuszom 
Policji za bardzo, bardzo dobrą współpracę, służbie zdrowia i wszystkim z kim dane nam było 
pracować w 2021 roku. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dziękujemy Pani Kierownik w imieniu nas wszystkich. Dziękujemy za tę pracę wszystkim 
pracownikom ośrodka pomocy. 
Czy potrzebna jest przerwa? 
W takim razie ogłaszam 15 minut przerwy (godz. 17:07). 
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady (godz. 16:23). 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie gminy Złocieniec w 

2022 roku – druk nr 515; 
 
 
Pan Sebastian Kuropatnicki (Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju Gospodarczego): 
Dzień dobry Państwu. Jak co roku nasza kontrowersyjna uchwała, która budzi wiele 
wątpliwości i zapytań, więc wyjaśniam. Jest to uchwała dotycząca kąpieliska, które będzie na 
terenie gminy Złocieniec z tym, że jest to organizowane przez gminę Drawsko Pomorskie. 
Sytuacja wynika z faktu, że na terenie gminy Złocieniec znajduje się jezioro Lubie, natomiast 
organizator to jest gmina Drawsko i na naszej jakby wodzie organizuje to kąpielisko. W 
związku z czym zwraca się do Burmistrza Złocieńca o przeprowadzenie formalności, żeby te 
kąpielisko utworzyć. No i uchwała przeszła, że tak powiem, przez wszystkie instytucje, które 
zaopiniowały ją pozytywnie. W związku z tym przedstawiam ją na dzisiejszej sesji. Jeżeli są 
jakieś pytania, to bardzo proszę. Nasza uchwała dotycząca kąpieliska będzie w stanie na 
kolejnej sesji Rady Miejskiej, a ta musi być uchwalona do dnia 20 maja, stąd jest szybciej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/408/2022 w 
sprawie sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie gminy Złocieniec w 2022 roku. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia 
tego handlu na wyznaczonych miejscach – druk nr 516; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, wyszła w '21 roku w życie ustawa dotycząca ułatwień w prowadzeniu 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. Jak wiadomo gmina Złocieniec 
posiada targowisko miejskie, które zostało wskazane jako miejsce, w którym handel płodami 
rolnymi mógłby się odbywać. Tak jak macie Państwo przedstawione w uzasadnieniu 
uchwały, teren jest ten troszeczkę większy, tak że nawet gdyby doszło do jakichś 
nieprzewidzianych okoliczności związanych np. z brakiem możliwości otwarcia samego 
terenu targowiska w sobotę, to handel może się odbywać na terenach przyległych. Docelowo 
poszerzyliśmy ten obszar. Załącznik nr 2 to regulamin określający, że miejsce handlu czynne 
jest w piątki i soboty od godziny 6 do godziny 12. Myślę, że to w dużym skrócie chyba 
najistotniejsze informacje, które są potrzebne do wprowadzenia do wprowadzenia do tej 
uchwały. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/409/2022 w 
sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia tego handlu na 
wyznaczonych miejscach. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

517A; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Uchwała była szczegółowo omawiana na Komisji budżetu, ale z uwagi na to, że komisja to 
tylko część radnych, to pozwolę sobie ją jeszcze raz omówić. W zakresie dochodów 
dodajemy do pierwotnego projektu uchwały kwotę 75 tysięcy 250 złotych. Jest to umowa z 
Urzędem Marszałkowskim w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zadanie to to 
montaż ozdobno-rekreacyjnych elementów małej architektury oraz wykonanie nasadzeń 
drzew i krzewów wzdłuż ciągu pieszo-rowerowego nad rzeką Drawą. Staramy się 
systematycznie poprawiać estetykę tego miejsca. Ponadto pojawiły się środki w ramach 
funduszu pomocy, które w naszym imieniu wydatkuje Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Są to środki na zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego, 
świadczenia pomocy społecznej oraz świadczenia rodzinne. To jest kwota ponad 200 tysięcy 
złotych i mamy również zwiększone dochody w zakresie projektu szkoleniowego 
pozyskanego przez żłobek w Złocieńcu. Jest to darowizna od Akademii Oświaty oraz środki z 
Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Łącznie dochody zwiększymy o kwotę 313 tysięcy 458 
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złotych i 48 groszy. Jeśli chodzi o wydatki, proponujemy Państwu, oprócz rozdysponowania 
kwot wynikających z dochodów, wprowadzenie dodatkowych kwot. Źródłem pokrycia będzie 
przede wszystkim wolne środki z ubiegłego roku. Ewentualnie przesunięcia na niektórych 
zadaniach, które realizujemy poniżej budżetu, który był przewidziany i tak po kolei. Zadania 
pierwsze. Przebudowa drogi wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej ulica Szczecińska, 
Wielkopolska i Koszalińska. Tutaj budżet był przewidziany na poziomie 106 tysięcy złotych. 
Po rozstrzygnięciu przetargu wykonawca zrealizuje to zadanie za kwotę 67 tysięcy 650 
złotych, czyli mamy oszczędności na poziomie 38 tysięcy złotych, czyli zmniejszamy środki z 
tego zadania i przeznaczamy po prostu je na inne zadania. Kolejna pozycja to 50 tysięcy. Jest 
to przebudowa nawierzchni drogi gminnej w Lubieszewie. Chodzi dokładnie o działkę na 
ośrodek w Zatoniu. Tam od kilku lat właściciel ośrodka zgłasza problemy związany z 
przejeżdżaniem przez teren ośrodka taką drogą, bym powiedział, nielegalną. W tej chwili 
podjęliśmy skuteczną współpracę z Nadleśnictwem. Nadleśnictwo również chce 
partycypować w kosztach tego zadania. Wstępnie ustaliliśmy kwotę po 50 tysięcy złotych i 
teraz chcielibyśmy zabezpieczyć tą kwotę również w budżecie gminy Złocieniec, czyli te 50 
tysięcy to remont właśnie drogi. Następnie 20 tysięcy złotych to prace dodatkowe związane z 
odwodnieniem. Zadanie inwestycyjne przebudowa nawierzchni ulica Kręta-Targowa. Mamy 
tam projekt wykonania kanalizacji deszczowej, no niestety ten projekt został złożony do 
Funduszu Inwestycji część II. Rozstrzygnięcie będzie dopiero w czerwcu. Prace chcemy 
zakończyć wcześniej i dlatego nie możemy czekać. Po analizie technicznej z inspektorem 
nadzoru zdecydowaliśmy się na wykonanie pewnego rodzaju bajpasa tej kanalizacji 
deszczowej po to, żeby te wody opadowe odprowadzić do istniejącego kolektora na ulicy 11 
Listopada. I te 20 tysięcy to są te właśnie koszty prac dodatkowych. Nie możemy ruszać 
deszczówki  dopóki nie będziemy mieli zatwierdzenia lub odrzucenia wniosku z uwagi na to, 
że tam  posługujemy się określonym metrażem zadania inwestycyjnego i później byłaby 
niezgodność pomiędzy wnioskiem a potencjalną promesą inwestycyjną. Kolejne zadanie to 
przebudowa nawierzchni dróg gminnych ulica 3 Pułku Piechoty. To jest nowe zadanie, które 
wprowadzamy do budżetu wykorzystując okazję do współpracy z firmą Polbruk, która 
wygrała między innymi przetarg na przebudowę Brzozowej, Warszawskiej, Pyrzyckiej. 
Poprosiliśmy o wstępne oszacowanie kosztu wykonania takiego szybkiego remontu. Kwota 
przekracza oczywiście progi zamówień publicznych, dlatego będzie zorganizowany przetarg, 
ale uważamy, że najwyższa pora, żeby tę estetykę w centrum poprawić. Może pod przyszłych 
rowerzystów również. Jeśli chodzi o następną pozycję 200 tysięcy, to tak samo przebudowa 
części nawierzchni Zdobywców Wału Pomorskiego, czyli remont odcinka od ulicy 
Wyzwolenia Hosso do ZWP restauracja "Pokusa". Tam również ta nawierzchnia już jest tyle 
razy łatana, a mamy też na uwadze, że jest to miejsce, w którym jest przedszkole. W związku 
z tym dojazd rodziców i dzieci ich chcielibyśmy im poprawić. Zdejmujemy środki z 
przebudowy drogi ulica Chrobrego i Wierzbowa, Dębowa. Są to również dokumentacja 
techniczne i tak jak w przypadku wcześniejszej informacji, mamy oszczędności na wykonaniu 
tych zadań i dokonujemy, jak gdyby, już przyporządkowania klasyfikacji do realizacji tego 
zadania montaż ozdobno-rekreacyjnych elementów małej architektury wzdłuż ciągu pieszo-
rowerowego, czyli wprowadzamy te 75 tysięcy 250 złotych dotacji oraz uzupełniamy wkład 
własny przyporządkowując go do części wydatków kwalifikowanych i niekwalifikowanych. 
Jak Państwo porównacie z pierwotnie planowanych zadania budżet rośnie o około 30 tysięcy i 
to jest ten efekt, o którym między innymi wspominała Pani radna Pawłowska, że te ceny nam 
rosną, no ale, żeby nie stracić dotacji chcemy to zadanie realizować. 75,5 tysiąca to wydatki 
osobowe niezaliczane do wynagrodzeń. I tutaj planujemy zwiększyć ekwiwalent dla 
ochotniczych straży pożarnych z uwagi na te nadzwyczajne zdarzenia, które miały miejsce w 
styczniu i w lutym. Dosyć szybko środki przeznaczone na ekwiwalent nam się wyczerpały. 
Tych zdarzeń, wyjazdów strażaków było dużo. Istnieje konieczność uzupełnienia tych 
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wydatków tak, żeby mieć zabezpieczone potencjalne akcje ratownicze do końca roku. 60 
tysięcy to projekt budynku garażowego OSP. Tutaj również rozmawialiśmy o tym, że istnieje 
pomysł na rozbudowę strażnicy w Złocieńcu. W związku z tym chcielibyśmy przygotować 
projekt. Zobaczymy jak z finansowaniem zadania inwestycyjnego. No ale, żeby do niego się 
odnieść najpierw potrzebujemy mieć projekt. Później są wydatki związane właśnie z 
rozdysponowaniem środków z funduszu pomocy, zmianami, które dotyczą szkół oraz 
programów, które one realizują w tym m.in. wsparcie psychologiczno-pedagogiczne. Na 
następnej stronie w dziale 900 wprowadzamy kwotę 250 tysięcy 667 złotych i 35 groszy. Są 
to wolne środki z gospodarki odpadami za rok 2021, ponieważ środki musimy ustawowo 
przeznaczyć na to samo zadanie, czyli na gospodarkę odpadami, no to przeznaczamy je 
właśnie na wydatki tego roku. 31 tysięcy oświetlenie ulic, dróg i placów, budowa punktów 
świetlnych, to zadanie dotyczy doświetlenia łącznika ścieżki rowerowej pod mostem na ulicy 
Połczyńskiej tego, który właśnie się kończy budować. Chcemy, żeby ten odcinek był 
oświetlony i 200 tysięcy złotych zdejmujemy z funduszu tej rosnącej odporności, którą 
otrzymaliśmy w ramach konkursu i przeznaczamy 100 tysięcy na modernizację obiektów 
Stadionu Miejskiego oraz 100 tysięcy na przygotowanie terenu rekreacyjnego tego 
wskazanego przez Pana Burmistrza Plac 650-lecia. 50 tysięcy, o które wnioskowała Komisja 
Organizacyjna, to na majowej sesji zrobiliśmy wstępne rozeznanie jak wygląda kwestia 
dotycząca możliwości uzyskania dofinansowania z Funduszu Dostępności, czyli właśnie 
likwidacji tych barier architektonicznych i ta winda jak gdyby tak się wpasowuje, tak że zaraz 
po majówce jeszcze będziemy te informacje zbierali i uzupełniali. I dlatego zdecydowaliśmy 
się, żeby tą kwotę ewentualnie wprowadzić na sesji majowej. 5 tysięcy złotych to nowa 
infrastruktura turystyczno-rekreacyjna. Budowana pumptracka. Taki mieliśmy pomysł, 
ponieważ LGD ogłosiło kolejny nabór na dofinansowanie ze środków Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Chcieliśmy przy Szkole Podstawowej Nr 1 obok zmodernizowanego 
skateparku utworzyć taką nową atrakcję dla młodzieży. Przede wszystkim, czyli ten 
pumptrack to jest taki tor dla rowerów, hulajnóg składający się z takich pofalowanych 
elementów. No niestety okazało się, że termin składania wniosków upłynął 26 kwietnia, a do 
tego czasu Starostwo Powiatowe w Drawsku Pomorskim nie było w stanie wydać nam 
decyzji i pozwolenia na budowę. Czemu pozwolenie na budowę, no to ja tu technicznie nie 
będę się wypowiadał, jakoś ciągle za nami ciągnie się to, że w większości tego typu mała 
infrastruktura jest wykonywana na zgłoszenie. My mamy ciągle kłopoty i pozwolenie na 
budowę, ale to zostawmy na marginesie. W związku z powyższym zdecydowaliśmy się, 
szanowni Państwo, zamienić zadanie, te 5 tysięcy złotych to są koszty, które poniesiemy na 
opracowanie dokumentacji, odkładamy jak gdyby pomysł trochę do szuflady, ale środki, o 
które aplikujemy we wniosku do LGD będą przeznaczone na budowę placu zabaw przy ulicy 
Wielkopolskiej. Tutaj mamy już gotowe dokumentacje łącznie z pozwoleniem na budowę. W 
związku z powyższym, że budżet tego zadania wynosił 218 tysięcy złotych z czego 70 kilka 
tysięcy to jest wkład gminy, a 130 dofinansowanie z LGD. Zdecydowaliśmy się położyć ten 
projekt, ponieważ kosztorys inwestorski wykonania placu zabaw na ulicy Wielkopolskiej to 
ponad 200 tysięcy złotych. Tak że będziemy mieli do tego dofinansowanie. Jeśli chodzi o plac 
zabaw na ulicy Myczkowskiego, tutaj również będziemy poszukiwali jakiegoś 
dofinansowania w tym zakresie. No i rubryka ostatnia, tak, czyli niewykorzystane środki 
pieniężne na rachunku bankowym wolne środki 296 tys. 227 047 oraz 747 425. I to wszystko 
razem wprowadzamy w tej chwili do budżetu gminy Złocieniec. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Jeszcze raz wrócę do tej gminy. Panie Burmistrzu, z tego co wiem, pamiętam Komisja 
Organizacyjna wnioskowała o to, żeby z tego Funduszu Odporności przeznaczyć te 50 tys. 
bezpośrednio na remont tej windy. Myślę, że te 50 tys. w zupełności by wystarczyło, bo być 
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może, nie wiem, czy może zrobiliście jakiś kosztorys tej naprawy i ta kwota wyszła jakaś 
horrendalnie większa. Teraz myślę, że to zostanie przedstawione na sesji majowej i pójdzie do 
jakiegoś funduszu, tak, prośba do funduszu, dofinansowanie, czy te 50 tys. na sesji majowej 
ostatniej raty zostaną przegłosowane żeby ta winda została naprawiona. Nie za bardzo 
rozumiem tej konstrukcji. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Kosztorysu, Panie Radny, jeszcze nie zrobiliśmy. W związku z tym nie wiemy jaki będzie 
zakres finansowania tego zadania. 
 
Radny Piotr Jurski: 
No tak, ale 50 tys. już zabraliście... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Żadnych, żadnych środków nie zabraliśmy. Budżet nagród wynosił 250 tys. zł. W tej chwili 
zdejmujemy 200 tys. zł. 50 nadal zostaje w tej podziałce. Jest ustawa o dostępności 
szczególnie właśnie tych miejsc użyteczności publicznej i pewną pulę środków na likwidację 
barier architektonicznych ma Państwowy Fundusz Ochrony Niepełnosprawnych PFRON. 
Jeżeli do połowy maja, czyli do Komisji Organizacyjnej nie będzie wyjaśnionej ścieżki 
uzyskania dofinansowania, to ta zmiana dotycząca budżetu wtedy zostanie wprowadzona. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Ścieżkę można uzyskać, ale zapewnienie, że te pieniądze wpłyną na przykład, no nie wiem, w 
tym roku, tak, bo jeżeli ktoś tam powie, że w przyszłym roku dostanie się dofinansowanie na 
bariery nas to nie zadowala, bo winda powinna już działać. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie radny. Myślę, że dobrze zrozumiałem intencje komisji, że wariant końcowy zmierza do 
tego, żeby te 50 tysięcy przeznaczyć na sfinansowanie remontu windy. W tym roku. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/410/2022 
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
4) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2022 – 2030 – druk nr 518A; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, tak naprawdę, uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 
aktualizacją danych wynikających z uchwalonej przez Państwa przed chwilą uchwały. No i z 
zarządzeń, które pojawiały się w międzyczasie, bo pojawiły się środki na dodatek osłonowy 
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od Wojewody, które zwiększyły no i to wszystko ujęte jest w wieloletniej prognozie. 
Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/411/2022 
zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2022 – 2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii 

rozwoju gminy Złocieniec, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 
ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju – druk nr 
519; 

 
 
Pan Sebastian Kuropatnicki (Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju Gospodarczego): 
Szanowni Państwo, w związku z tym, że mówiąc delikatnie, nasza obecna strategia rozwoju 
Gminy Złocieniec uległa znacznej dezaktualizacji, Panowie burmistrzowie podjęli decyzję o 
opracowaniu projektu nowej strategii. W związku z tym, zanim przystąpimy do podpisania 
umowy, obligatoryjnie zgodnie z ustawą musimy, Rada Miejska musi ustalić wytyczne do 
prac nad dokumentem oraz szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu tej 
strategii. Ten harmonogram został tutaj udostępniony w tej uchwale, no i zgodnie z 
harmonogramem będziemy przystępowali do prac pozwalających na opracowanie projektu 
nowej strategii. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/412/2022 w 
sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy 
Złocieniec, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 
2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 520; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 

https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtg4ytgobzga2dkltqmfyc4nbzhaytqmbzgm
https://sip.legalis.pl/document-view.seam?documentId=mfrxilrtg4ytgobzga2dkltqmfyc4nbzhaytqmbzgm
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Szanowni Państwo, tak jak mówiłem Energa-Operator wystąpiła z wnioskiem o umieszczenie 
w gminnej drodze urządzeń infrastruktury technicznej i to jest w całości ich inwestycja, oni 
jak gdyby rozbudowują tą swoją sieć, bo to będzie sieć średniego napięcia umożliwiając no 
dalszy później rozwój tych terenów. Jak Państwo patrzycie na załącznik graficzny, to on jest 
raczej taki dotyczący bezpośrednio tej samej inwestycji, ale to jest jak gdyby po lewej stronie 
wjeżdżają do Lubieszewa w kierunku na Zatonie jak są te pierwsze budynki, czyli mniej 
więcej na wysokości agroturystyki "Ostoja" w dół do jeziora i stamtąd, jak gdyby, Energa 
zaczyna budować infrastrukturę. Tam jest dosyć duże zainteresowanie działkami. Dochodzi 
do zmiany właścicieli, jest zainteresowanie pewnie rozwojem budownictwa. W związku z 
powyższym Energa przygotowuje infrastrukturalnie tamte tereny, no a żeby inwestycja była 
przeprowadzona, musi korzystać między innymi z naszego pasa drogowego. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/413/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
7) zmieniającą uchwałę w sprawie programu zwalczania barszczu Sosnowskiego 

(Heracleum sosnowskyi) na terenie gminy Złocieniec - druk nr 521. 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak jak wskazaliśmy w uzasadnieniu, dochodzi do drobnych korekt, jeśli chodzi o działki, 
które są w wykazie. W pozycji numer 1 dotychczas był Skarb Państwa, a teraz na skutek 
przejęcia przez gminę Złocieniec działka w Kosobudach należy do nas. Aktualizujemy 
również powierzchnię i w punkcie 9 działka numer 281/7 to również kwestia podziału tej 
działki, której właścicielem staje się gmina Złocieniec, no żeby ten wykaz był aktualny i 
umożliwiał złożenie wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o 
otrzymanie dopłaty na likwidację Barszczu Sosnowskiego konieczna jest uchwała. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVIII/414/2022 
zmieniającą uchwałę w sprawie programu zwalczania barszczu Sosnowskiego (Heracleum 
sosnowskyi) na terenie gminy Złocieniec 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Mariola 
Kowalska, Grażyna Kozak, Jan Macul) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Punkt 8: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Radny Andrzej Jankowski: 
Chciałbym wywołać tutaj problem, który powstał od poniedziałku. Mianowicie w związku ze 
zmianą 
systemu nadawania telewizji monopolistę na rynku dostarczania programu telewizyjnego w 
Złocieńcu i tutaj w okolicach  Gawex pozbawił najuboższych użytkowników dostępu do 
programów telewizyjnych. Próby jakieś tam nawiązania jakiejś informacji, zdobycia 
informacji bezpośrednio u dostawcy spełzły na niczym z mojego poziomu. W związku z tym, 
że ten chaos, który wprowadzono wlecze się już czwarty dzień, zmiany kolejności kanałów w 
sposób chaotyczny nieprzewidywalnie zmieniają się trzeci, czy czwarty raz. Mam prośbę taką 
w imieniu tych ludzi, którzy siedzą, powiedzmy, w domach nie stać na kupienie jakiejś 
satelity czy jakichś dostępów szerokoprogramowych. Czy jesteśmy w stanie w jakiś sposób 
wpłynąć na Gawex, żeby sprecyzował swoją strategię związaną z przesyłaniem programów 
telewizyjnych? Bałagan, który w tej chwili jest spowodowany przez nich jest po prostu 
niewyobrażalny. Do tej pory nic takiego się nie zdarzyło. Nie wiem do kogo to zwrócić się. 
Czy do Pana Burmistrza, żeby tutaj w naszym imieniu nacisnął ich tam, czy powiedzmy może 
przez powiat. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Tak, poprosimy Gawex o wyjaśnienie. Chociaż z doświadczenia swojego wiem, że dużo 
przyjemniejsze jest nieposiadanie telewizji. 
 
Radny Andrzej Jankowski: 
Powiem szczerze, dzisiaj byłem u osób, które są pozbawione obu kończyn dolnych, mają 
problemy z poruszaniem się i... sama, powiedzmy konieczność zawołania któryś raz z rzędu 
osoby, żeby przeprogramować telewizor jest już specjalnym, dla nich, powiedzmy, 
wyzwaniem, tak że to nie do końca jest tak. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Panie Burmistrzu, ja ad vocem tego protokołu z komisji wyjazdowej chciałabym 
odpowiedzieć sołtysom, czy faktycznie już drogi śródpolne to koniec jest tych prac 
remontowych? Tych miejscowości jest naprawdę sporo, mogę wymienić z nazwy. Czy mogą 
liczyć jeszcze na remonty dróg śródpolnych, bo asfaltowe to wiem, że są w późniejszym 
terminie, ale śródpolne. Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jeśli chodzi o drogi asfaltowe, to faktycznie z uwagi na tą zmienną pogodę i przymrozki była 
decyzja o tym, żeby te remonty przełożyć na maj. Jeśli chodzi o remonty dróg śródpolnych, 
dopóki środków w budżecie możemy remontować te zadanie, które zostaną przez sołtysów są 
wskazane no i uznane za faktycznie konieczne do zrobienia. Państwo uchwalacie budżet, 
Państwo decydujecie o przeznaczeniu środków. Jeżeli uważacie, że to jest na tyle  
priorytetowe zadanie, to ja jestem tylko organem wykonawczym. W związku z tym zastosuję 
się do Państwa prośby. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Czyli mam rozumieć, że już nie ma środków finansowych na... 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Są środki finansowe. 
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Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Proszę sołtysom odpowiedzieć, że obojętnie ile będzie pieniędzy, to nigdy nie zrobimy 
wszystkich dróg, które należy zrobić. I w tym poczuciu, ja to też rozmawiam i jeżdżę, jakby, 
zawsze widzimy to czego, co nie jest zrobione, a nie to, co się robi. Sołtysi też a propos 
informacji Pani radnej, sołtysi dostali informację, kiedy sprzęt przyjeżdża na teren danego 
sołectwa i sołtysi mają wpływ na to, gdzie ten sprzęt jedzie i jak zostaje i kontroluje jak te 
prace zostaną wykonane, więc oni też na bieżąco wiedzą, czy ta droga będzie zrobiona, 
dlaczego ta droga nie jest zrobiona, czy to już jest koniec, czy tutaj ten sprzęt wróci, więc jest 
to u nas przez referat gospodarki komunalnej tak realizowane, żeby sołtysi mieli poczucie, że 
są partnerami w tym układzie, a to czy ta droga akurat nie została zrobiona, a powinna była 
być zrobiona, czy jeszcze ktoś dojedzie i tę drogę weźmie poprawi. Myślę, że to już sołtysi 
dokładnie wiedzą jak, gdzie zapukać, albo gdzie się dowiedzieć i sprawdzić jaki faktycznie 
jest stan w poszczególnych sołectwach tych wszystkich dróg. Ja tylko wrócę jakby do samego 
początku świadomości, że ile by tych pieniędzy było, to nigdy nie będziemy w stanie 
naprawić tych wszystkich dróg, które sołtysi chcieliby, żeby były naprawione, prawda, Pani 
sołtys? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
A ja również informowałem jak wygląda system wykonawcy usługi. Mamy praktycznie do 
czynienia z monopolistą. Gmina w lutym ogłosiła przetarg. Zgłasza się jeden wykonawca. 
Jest to firma Pana Biecia z Drawska Pomorskiego, który wykonuje te usługi w różnych 
gminach i ze wszystkich gmin ma tego typu naciski, że trzeba przyjechać, zrobić, czyli Pan 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej ustala jakiś harmonogram na miesiąc, w którym 
mamy wykrojone 3, 4 dni, kiedy ten sprzęt faktycznie przyjeżdża wtedy na teren gminy 
Złocieniec. I Pan Kierownik jak gdyby stara się tym problemem również zarządzać, czyli 
ustalić, że ten sprzęt, żeby nie tracił czasu na przejazdy, no to robimy sukcesywnie sołectwa 
południowe, później północne, później wschodnie, później zachodnie, to to czasami jakby 
trzeba troszeczkę na tą swoją kolejkę poczekać, ale to naprawdę nie jest nasza jakaś zła wola. 
Gdybyśmy mieli taką możliwość, żeby ten sprzęt pracował u nas cały miesiąc i wtedy by nam 
powiedział skończyliśmy kosztuje nas to tyle i tyle, to moja odpowiedź też by była tak, 
wyczerpaliśmy całą pulę przewidzianą na wiosenne remonty. Na tą chwilę z uwagi na to, że 
akcje są raczej doraźne, niż zaplanowane, uważam że środki na dalsze remonty jeszcze są. 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Ponieważ zbliżają się święta, jest długi weekend. Ja się chciałam zapytać, czy będzie jakiś 
harmonogram obchodów tych świąt, cokolwiek, bo ja śledzę stronę złocieniecką i nic, nie 
wiemy co się dzieje. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Pan Leszek mówi, że będzie jutro. Natomiast faktycznie, jeśli chodzi o 3 maja, to w 
uzgodnieniu z naszymi przyjaciółmi z parafii naszych złocienieckich, z orkiestrą dętą, która 
też złożyła wniosek na dofinansowanie i też z różnymi innymi potencjalnymi partnerami do 
uczestnictwa w Święcie 3 Maja, to święto będzie specjalnie przygotowane wyjątkowo razem 
z wyjątkową mszą i w wyjątkowy sposób Burmistrz będzie miał swoje wystąpienie zamiast 
Przewodniczącego. My się zamieniliśmy na głosy. A jeśli chodzi o ofertę z tego co wiem 
będzie koncert szantowy, będzie chór męski i szantowy, który też udało się tutaj ściągnąć na 
nasz teren i zapewne warto będzie tutaj ich posłuchać i sobie pośpiewać, no i są imprezy 
okolicznościowe, które organizuje się jakby lokalnie. 
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Radny Roman Cyc: 
Panie Burmistrzu, w związku z tym usłyszałem, że mamy jeszcze pieniążki na remonty dróg 
gruntowych, to prosiłbym, jeżeli będzie taka możliwość o dowiezienie troszeczkę tłucznia na 
ulicę Dębową, Truskawkową, Wiosenną. Ta równiarka, która tam w ostatnim czasie 
przejechała no fakt, że jest równo w miarę, ale tam został tylko sam pył, tak że po jakichś tam 
deszczach, to będzie ładne bagno, mając na uwadze to, że tam nie ma oświetlenia na tej ulicy 
jest to, będzie duże zagrożenie i utrudnienie dla mieszkańców, tak że jeżeli będzie taka 
możliwość, to bardzo prosiłbym o w miarę tam jakieś wysypanie troszeczkę tłucznia i jeszcze 
raz ubicie tej drogi. Dziękuję. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie, czy Pan jest zorientowany, że właściciele działek.  
ROD „Krokus” mogą mieć jakieś problemy z dojazdem do swoich działek od strony ulicy 
Mirosławieckiej? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Odpowiem, wiem. Tłumaczę dlaczego. Oczywiście był prezes u mnie i rozmawialiśmy na ten 
temat. Chodzi o bardzo prostą sytuację, bo dojazd od strony Mirosławieckiej, wjazd ze strony 
ulicy Chrobrego na te działki jest na, jest przez teren działki prywatnej, czyli Pana 
......................, rodziny Pana ............................. i rodzina po prostu przekazała informację, że 
nie życzy sobie, żeby przez jej działkę jeździły samochody, natomiast naturalnie pod 
względem geodezyjnym działka drogowa biegnie tam, gdzie jest akurat bagienko, jest ściana 
lasu i to bagienko, więc na ten moment sytuacji zostawiamy do czasu, kiedy powstanie 
dokumentacja drogowa, wtedy będziemy wiedzieć, tam też z tamtej strony będzie też zbiornik 
na wodę opadową z projektu będzie wynikać, ale na ten moment mamy wpływu na to, że 
osoba prywatna, przez którą, przez której posesje ta droga była wyjeżdżona, że akurat 
zmieniła zdanie i sobie tego nie życzy. Tak że tak to wygląda i ta informacja została 
przekazana również dla prezesa i do zarządu ogródków działkowych. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
A utworzenie jakiejś alternatywnej drogi to jaki to by był termin? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Wjazdy na ogródki działkowe są, czyli jest to od strony Chrobrego, jest od strony 
Żeromskiego i też na samym końcu, wiem, że można dojechać już przed wjazdem do lasu w 
kierunku na Stawno tam koło leśniczówki tam też jest w dół zjazd, nie wiem w jakim stanie 
jest, ale no to jest tak, że możliwości są. Tylko, że te ogródki są tak usytuowane, że jeśli ktoś 
chce na swoją działkę przejść akurat ta działka znajduje się pod lasem to tam faktycznie 
trzeba się trochę natrudzić. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Ja to rozumiem, tylko że w pewnych miejscach ten dojazd jest na tyle utrudniony, że 
samochodem takim normalnym zawieszeniu, to się tam niestety nie przejedzie. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Rowerem miejskim polecam. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Owszem, ale czasami wszystkiego rowerem się nie dowiezie na działkę. 
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Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Mam świadomość, że wystąpił problem i trochę, trochę cieszymy się, że jest to, że nie wynika 
on z naszej działalności, albo z naszych zaniedbań, natomiast staramy się wygasić ten pożar. 
Będę też w sobotę na spotkaniu na walnym zgromadzeniu i wtedy zastanowimy się co zrobić, 
jakie są rozwiązania tej sytuacji. Na razie wiemy, gdzie wystąpił ból i jakie są tego 
konsekwencje. Lekarstwa szukamy. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To może ja się tutaj jeszcze wślizgnę. Burmistrz prosił przy sprawozdaniu o przedstawienia 
krótkiego, krótkiej informacji z realizacji tych wydatków majątkowych, to ponieważ 
obracamy się w tych zadaniach, to tak na szybko, żeby Państwo wiedzieli. Przebudowa Drogi 
Chrobrego, przebudowa Wierzbowa, Dębowa, przebudowa Szczecińska, Wielkopolska, 
Koszalińska. Wszystkie trzy zadania, podpisana umowa, wybrany wykonawca poniżej 
budżetów, które planowaliśmy. W związku z tym termin realizacji wyznaczony do 15 
listopada. Powinniśmy mieć gotową dokumentację techniczną na te trzy zadania drogowe. 
Jeśli chodzi o przebudowę nawierzchni dróg gminnych. Ulica Kasztanowa termin oddania do 
30 czerwca. Przebudowa Kręta, Targowa do 30 czerwca. Budowa parkingu na Sikorskiego do 
31 maja pozwolenie na budowę. Budowa parkingu Obrońców Westerplatte do 30 czerwca. 
Budowa nowej drogi Warszawska, Pyrzycka, przebudowa Brzozowej. Oddany plac budowy. 
Nie byłem, ale słyszałem, że prace związane z wykonaniem sieci deszczowej już się 
rozpoczęły. Montaż ozdobno-rekreacyjnych elementów małej architektury. Umowa o 
dofinansowanie podpisana w tym tygodniu. Przystępujemy do wyboru wykonawcy. Termin 
realizacji lipiec 2022. Budowa łącznika, czyli zagospodarowanie terenu pieszo-rowerowego 
wzdłuż rzeki Drawy pod mostem Połczyńskim. Prawdopodobnie w przyszłym tygodniu 
wykonawca zgłosi odbiór robót. Wymiana nawierzchni pomostów rekreacyjnych na jeziorze 
Siecino. 26 kwietnia podpisana umowa, podpisany odbiór, czyli prace zakończone. W ocenie 
wniosku u Marszałka jest przebudowa pomostu na jeziorze Siecino w miejscowości Cieszyno. 
Niestety nie mamy ciągle wybranego wykonawcy na zielono-niebieską infrastrukturę 
komunalną, czyli opracowanie dokumentacji technicznej. Zadania związane z 
wydatkowaniem funduszu sołeckiego. Pomimo dwukrotnie przeprowadzonego naboru na 
stanowisko urzędnicze nie doszło do wyłonienia pracownika. Osoba, która została wybrana w 
konkursie, zaopiniowana pozytywnie przez komisję nie podpisała umowy o pracę. Adaptacja 
budynku byłego przedszkola w Nowym Worowie. Odesłaliśmy uzupełnienie wniosków do 
Banku Gospodarstwa Krajowego. Mamy dobrą informację, że limit wydatków zostanie 
zwiększony, ponieważ pozwolono nam na aktualizację kosztorysów wobec stanu na kwiecień 
2022. I z tego, co wiem, w chwili obecnej trwają prace dotyczące nowelizacji ustawy o 
wsparciu budownictwa mieszkaniowego, ponieważ mamy do czynienia z takim zjawiskiem, 
że budżet tego programu na ten rok wynosił 1 miliard złotych, a gminy złożyły wniosków na 
1 miliard 350 milionów złotych. Bardzo możliwe, że ta korekta zostanie również 
uwzględniona i te pieniądze będą dołożone, co oznacza, że w tym roku mogłyby być już 
uruchomione dopłaty. Jeżeli nie, to tak jak Państwa informowałem, my to zadanie 
rozpoczniemy ze środków własnych, a dopłaty będziemy pobierali w roku przyszłym. 
Jesteśmy po rozmowach z potencjalnymi wykonawcami dokumentacji na termomodernizację 
budynku Szkoły w Nowym Worowie i świetlicy wiejskiej w Bolegorzynie. Niestety ten rynek 
fachowców, którzy mają uprawnienia do sporządzania audytów energetycznych jest dosyć 
ograniczony, a powód podobna sytuacja, jak z geodetami, ale mamy zapewnienie, że w maju 
powinniśmy te umowy podpisać. Jeżeli chodzi o place zabaw, to tak jak informowałem, 
dokumentacja zakończona, mamy pozwolenia na budowę i udało się ten jeden wniosek 
zamienić, czyli plac zabaw na Wielkopolskiej został złożony do LGD. Będę realistą. 
Oceniam, że jego wykonanie będzie raczej w przyszłym roku, bo teraz u Marszałka pewnie ta 
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dokumentacja będzie czekała tam z pół roku na ocenę, chyba, że trafimy na dobre okienko 
związane z rozliczeniem tej perspektywy 1420, to może będzie troszeczkę szybciej. 
Zakończono zadanie modernizacja skateparku przy Szkole Podstawowej Nr 1. Czekamy teraz 
na wszczęcie postępowania w zakresie budżetu obywatelskiego, czyli budowa tężni. Rosnąca 
odporność to 250 tys. to dzisiaj na sesji była omawiana. Jeśli chodzi o zadania inwestycyjne 
inne, to zakup śmieciarki, jak Państwo wiecie, jest, przechodzi w tej chwili wszystkie te 
techniczne badania, usuwania usterek itd. Ciągle mamy nadzieję, że od 1 lipca, a to już 
najpóźniej wyjedzie na nasze ulice. Podpisaliśmy, wydatkowaliśmy środków w ramach 
cyfrowej gminy. To też 480 tysięcy w ubiegłym roku, które otrzymaliśmy no i dotacja dla 
powiatu drawskiego na zadanie przebudowa ulicy 5 Marca. Jesteśmy gotowi do przekazania 
środków. Nie mam informacji ze strony ani Powiatu, ani Zarządu Dróg Powiatowych, czy oni 
dokonali już wyboru. Jakoś ta współpraca taka ciągła jest utrudniona. No i nie byłby sobą 
gdyby na końcu trochę tej złośliwości z siebie nie wylewał, czyli te 250 tysięcy 
dofinansowania zadania, a Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsko Pomorskim ogłosił przetarg 
na utrzymanie czystości na terenie miasta Złocieniec. Kwota przewidziana przez 
zamawiającego do wydatkowania poniżej 130 tysięcy złotych. Nie wiem, czy to jest relacja 
partnerska. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Mamy też dwie wiadomości. Jedną złą, drugą dobrą. Może zacznę od tej złej. Z końcem 
kwietnia mija termin złożenia oświadczeń majątkowych, czyli już blisko. Ta dobra to taka, że 
30 kwietnia przypada w sobotę, w związku z tym można złożyć do 2 maja oświadczenie 
majątkowe. 
 
 
Punkt 9: Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął XLVIII Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 17:12). 
 
 
 
     Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący:  
 
   Dorota Kowalczyk       Mirosław Kacianowski 
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